
Nidzica 25.04.2023 
 

Sprawozdanie z obrad Komisji Kultury, Turystyki, Ochrony Dziedzictwa Narodowego, 

Pomocy Społecznej i Pomocy Osobom Niepełnosprawnym w okresie marzec -kwiecień 

2023r. 

Posiedzenie komisji odbyło się w dniu 25 kwietnia. 

Brało w nim udział dziewięciu radnych, przedstawiciele środowiska osób 

z niepełnosprawnością ruchową, Prezes fundacji Slavicpuls Pani Ewa Żyźniewska oraz 

Burmistrz Gminy Nidzica Pan Jacek Kosmala.  

Spotkanie komisji rozpoczęło się od omówienia materiałów sesyjnych. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał oraz pisma w sprawie 

zmian w planie zagospodarowania przestrzennego Gminy. 

Kolejnym punktem obrad komisji była debata na temat barier architektonicznych w Nidzicy, 

które utrudniają swobodne poruszanie się osobom niepełnosprawnym. Zaproszeni goście 

wskazali radnym najważniejsze ich zdaniem punkty, które wymagają przystosowania do ich 

potrzeb. 

Efektem tej dyskusji było wypracowanie pięciu wniosków formalnych; 

Do Burmistrza Nidzicy: 

- Komisja wnioskuje o oznaczenie windy oraz zmianę wysokości na jakiej zamontowany jest dzwonek 

dla osób z niepełnosprawnością ruchową. Działanie takie ułatwiłoby dostęp do Urzędu Gminy 

osobom poruszających się na wózkach inwalidzkich 

- Komisja ponownie wnioskuje o utwardzenie terenu używanego w charakterze miejsc postojowych 

oraz o usunięcie zagrażającego bezpieczeństwu drzewa, w obrębie przy ul. Krzywej 

Do Przewodniczącego Rady Miejskiej: 

- Komisja proponuje skierowanie pisma do Starosty Nidzickiego w sprawie zlikwidowania barier 

architektonicznych w ciągu ulicy Kościuszki dla osób niepełnosprawnych, poruszających się na wózku. 

Pod pojęciem bariery architektonicznej komisja wskazuje rynienki kamienne wzdłuż jezdni w 

obszarze wszystkich przejść dla pieszych. W obecnym kształcie rynienki są przyczyną częstych 

upadków i braku możliwości przejazdu na drugą stronę jezdni. 

 - Komisja wnioskuje o skierowanie pisma do wykonawcy remontu ul. Rataja w sprawie ustawienie 

słupków zabezpieczających wjazd do budynku Ośrodka Zdrowia, przy podjeździe dla osób 

niepełnosprawnych. Działanie takie uniemożliwiłoby parkowanie samochodów w tym miejscu, co 

ułatwiłoby dostęp do Ośrodka zdrowia osobom poruszających się na wózkach inwalidzkich 

Ponadto komisja wnioskuje o uwzględnienie podobnych rozwiązań podczas budowy ulicy 

Warszawskiej. 

Do Dyrektor MOPS w Nidzicy 



- Komisja wnioskuje o oznaczenie windy oraz zmianę wysokości na jakiej zamontowany jest dzwonek 

dla osób z niepełnosprawnością ruchową. Działanie takie   ułatwiłoby dostęp do ośrodka osobom 

poruszających się na wózkach inwalidzkich. 

Następnym punktem obrad komisji było zapoznanie się z planem imprezy pod nazwą Noc 

Świętojańska. Współorganizator wydarzenia Pani Ewa Żyźniewska zapoznała radnych z planem 

wydarzenia i rozwiała wszelkie wątpliwości co do charakteru imprezy.  

 

       Przewodniczący Komisji  

/-/ Krzysztof Żukowski 

 

 

 


